
Bilagsoversigt/referat 
 
Ordstyrer: Kim Degn (fra punkt 3)    Referent:  Søren Mikkelsen              

 
  
1. Evaluering af plan for overskolingen. 

• Responsen fra lærere, elever og forældre fra Ødis Skole har været positive. 
Indsatsen er givet godt ud – i hvert fald på det sociale område. 

• Den samme tilbagemelding kommer fra Vonsild Skole.   
• Konklusionen er, at planen holder, og at det giver ikke umiddelbart anledning til 

væsentlige forandringer. Finjusteringer foretages af Bente og Jette (JE).   
• Forslag: man kunne eventuelt overveje at bruge elektroniske medier mere 

(eks. Skype) allerede fra 5.-6.klasse. 
 

2. Drøftelse af styrelsesvedtægt vedr. Ødis skoledistrikt. 
• Ved en eventuel ændring kan man potentielt rive op i et gammelt sår i det gamle 

Stepping. 
• Et pragmatisk forslag kunne være, at det var frivilligt for forældrene, hvilken sko-

le de vil tilhøre (Christiansfeld eller Vonsild Skole). 
• Indstillingen kunne være, at der efter 6. kl. bør være frit forældrevalg af skole. 
• Løftestangen kunne være, at Vonsild og Ødis skole allerede nu har et pædagogisk 

samarbejde fra 4.kl. med henblik på, at eleverne efter 6.kl. starter på Vonsild 
Skole.  

• De elever fra Stepping, der eventuelt fravælger Vonsild, vælger som oftest en 
privatskole. 

• En ide kunne være en fælles anmodning om, at forvaltningen først og fremmest 
for løst udfordringerne med buskort. 

• Susanne forfatter et brev på bestyrelsernes vegne, som løfter problemstillingen 
op på forvaltningsniveau.  
 

3. Tilbagemelding fra trafiktællingen. 
• Der er kommet en stigning i trafikken.  
• Primetime er mellem kl. 07.45-08.30 og kl. 15.30. 
• En opfordring til bestyrelsen var, at vi i trafikudvalget fik kigget på hvilke ønske, 

vi har. 
• I løbet af marts måned bliver de sidste parkeringspladser kridtet op. Lærerparke-

ring vil blive streget op ved Hoppesvejs. Skrivelse vil efterfølgende blive lavet til 
forældrene med begrundelse af, hvorfor det er lavet. Skrivelsen skal komme fra 
trafikudvalget. PN siger til, når alt er blevet lavet. 
 

4. Det internationale samarbejde. 
• SD orienterede om det særdeles positive samarbejde med den indiske St. Marks 

School, som det varmt kan anbefales, at vi fortsætter samarbejdet med. 
• Vi har ligeledes haft meget positive erfaringer med vores nordiske samarbejde – 
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 Møde nr. 

Skolebestyrelsen ved Vonsild Skole 6-2016/2017 
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sen, (JE) Jette Laursen, (2JØ) Jette Øhlenschlæger, (PN) Peter Nordby, (SD) 
Søren Mikkelsen, (KR) Thomas Kruse, (3SE) Stefan Eis Lund + 1 elevrepræ-
sentant + Skolebestyrelsen fra Ødis på pkt. 1+2 
 
Fraværende: 2JØ 
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senest Finland og det Nordiske bogprojekt – Atlantbib. 
• Det internationale samarbejde er en vigtig profil for skolen. Ligeledes vigtig i for-

hold til at gøre skolen attraktiv for personale og elever.  
• Det er fra ledelsen en prioriteret indsats, at der ikke bruges ekstraordinære mid-

ler til det internationale samarbejde, uden at der er indhentet fondsmidler. 
• Eleverne ønsker i den sammenhæng en bevaring af Vingsted lejrskolerne i 6.kl. 

(Er fastlagt i Principperne for lejrskoler og skolerejser). 
• I forhold til samarbejdet med Indien er det vigtigt, at formidlingen til forældre er 

skarp. 
• Bestyrelsen var meget positiv og bakkede op om Skolens arbejde med en inter-

national profil 
 

5. Skolen på banen. 
• Bestyrelsen inviteres med på en del af Ledelsens seminar.  
• PN kom med et oplæg om værdier og visioner med henblik på, at ledelsen i sam-

arbejde med bestyrelsen kan arbejde videre med det udleverede arbejdspapir 
med mulige visioner og værdier for Vonsild Skole. 

• Bestyrelsen tager arbejdspapiret med hjem til næste bestyrelsesmøde og vil blive 
taget op til videre forarbejdelse til de næste bestyrelsesmøder. 

• En præsentation af bestyrelsens arbejde med værdier og visioner vil være meget 
ønskværdig i forbindelse med en pædagogisk dag i august måned (4. august) 
2017 
 

6. Skole-/hjemsamtalerne på Vonsild Skole. 
• Ledelsen præsenterede baggrund for ønsket om at ændre strukturen på det eksi-

sterende skole-/hjemsamarbejde.  
• Bestyrelsen gav tilsagn om, at ledelsen fint kan arbejde videre med nytænkning 

af skolehjemsamarbejdet. 
• Bestyrelsen godkendte og bakkede op om den strukturelle ændring af skole- 

hjemsamarbejdet, der blev præsenteret 
 

7. Princip for vikardækning. 
• PN sender principskrivelse ud til bestyrelsen.  
• Præciser skrivelsen i forhold til valgfag. 
 

8. Efterretninger fra: 
 

a) Formanden: 
• Seminarium angående fremtidens skole: 
• Orienterede fra strategiseminar og om hvad vi kan forvente af udviklingen 

i folkeskolen og i Kolding. Bl.a. at vi bør tænke naturfag ned i indskolin-
gen, da det er en udfordring med den dalende naturfagsinteresse, der 
spores i overbygningen.  

• Et nedsat udvalg vil komme tilbage med spændende nytænkning om 
hvordan vi kan udvikle folkeskolen i Kolding. 
 

b) Ledelsen: 
• Opgaveoversigter 
• Indskrivning med ca. tal til 7.klasserne 

Vi bevæger os pt. på grænsen mellem 2 eller 3 klasser. Bestyrelsen vil få 
nærmere besked formentlig i næste uge. 

• Psykolog situationen 
Vores skolepsykolog er rejst, og skolen er pt. uden psykolog. 

• Personalesituationen p.t. 
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Skolens midlertidige ansættelser er blevet orienteret om, at vi ikke kan 
forlænge samarbejdet til næste skoleår. 

• Serviceleder situationen 
Der bliver lavet nye Servicedistrikter, hvor skolens pedel vil være hoved-
ansvarlig for det lokale distrikt. 
 

c) SFO 
KR orienterede.  
Pr. 1. marts er der 166 børn i SFOen.  
I GLO er der 42 indskrevne + 2 eventuelle omgængere. 
Der afholdes forældremøde herom den 21. marts 2017 
 
Vedr. uddannelse: VM, KR og JP tager pt. et diplommodul i ”Pædagogfaglig-
hed og læreprocesser”. 
3.kl.klub går rigtig godt. Ingen udmeldelser men derimod et par indmeldelser. 

d) SCV 
Ingenting 

 
e) Elevråd 

Referat fra elevrådsmøde og det igangværende elevrådsarbejde og aktivite-
ter. Talen til sidste skoledag holdes af elevrådsformanden.  
  

f) Andre 
Vi skal have forberedt det næste skolebestyrelsesvalg. Sættes på dagsorden 
til bestyrelsesmøder inden ferien.  

 
9. Evt. 

Ikke referat fra et lukket punkt 
 

 


